
Băsescu gyors döntést sürget Verespatak ügyében, Korodi
szerint ez lehetetlen

2012. 4. 11.

Gyors döntést kért a verespataki bányaprojekt engedélyezése ügyében Korodi Attila
környezetvédelmi minisztertől Traian Băsescu. A kedden beiktatott RMDSZ-es tárcavezető szerint
azonban Verespatak ügyében nem lehet felgyorsítani az engedélyezést, és a törvényes előírások
tiszteletben tartása az elsőrendű szempont.

Az új környezetvédelmi miniszter kedd esti beiktatásán Traian Băsescu államfő arra kérte Korodi
Attilát, hogy sürgősen döntsön a verespataki bányaprojekt ügyében. „Véget kell vetni a
hazugságnak és a demagógiának, mind a politikában, mind a sajtóban. Azt kérem öntől miniszter úr,
hogy amennyiben ön is életképesnek tartja a verspataki beruházást, akkor sürgősen adja ki az
engedélyt, ha pedig nem, akkor mondjon nemet a beruházónak, mert minden további aktatologatás
rengetegbe fog kerülni Romániának a közelgő perben” – fogalmazott Băsescu.

Az államfő szerint Románia nem engedheti meg magának, hogy ne termelje ki az aranyat, rezet és
palagázt, amivel rendelkezik, szerinte ezt a kincset a munkahelyteremtés miatt is fontos
hasznosítani. Hozzátette: a verespataki aranybánya megnyitásának felelősségét 1997 óta próbálják
egymásra hárítani a különböző román hatóságok, de az időhúzás nagyon sokba fog kerülni az
országnak, amikor a befektető kártérítési pert indít majd Románia ellen.

„Aki Verespatak és Veresvölgy (Rosia Poieni) környezetkárosodása miatt aggódik, azt arra kérem,
látogasson el a térségbe, és győződjön meg arról, milyen környezeti károkat okozott eddig az állami
bányászat. Romániának nincsenek euró-milliárdjai korszerű technológiák importjára, amelyek
lehetővé tennék az arany, a réz és a palagáz környezetkímélő kitermelését, ezért az egyedüli
megoldás, a külföldi cégek partnersége” – fejtegette a román államfő.

Băsescu szerint érdemes összevetni azt, hogy a verespataki kitermelés 16 év alatt 3 milliárd
eurónyi hasznot hozna az országnak, míg Románia minden évben 3,6 milliárd euró veszteséget
halmoz fel a nyugdíjalapnál, elegendő munkahely és munkavállaló hiányában.

Korodi Attila az RFI rádiónak szerdán adott interjúban elutasította az államfő kérését. Nem lehet
gyorsítani a verespataki bányaprojekt engedélyezési eljárását, mivel a környezetvédelmi előírások
tiszteletben tartása elsődleges – mondta. Kifejtette: a folyamat technikai része a saját ütemében
halad, ezekkel a vonatkozásokkal szakemberek foglalkoznak, ennél több nem lehetséges.

„Megértem az elnök urat, (…) de nekem környezetvédelmi miniszterként az a feladatom, hogy
megtörténjen a környezetvédelmi törvények gyakorlatba ültetése” – fogalmazott Korodi. Hozzátette:
a következő hetekben tüzetesen elemezni kívánja a Verespatak ügyében az elmúlt három évben
történteket.

A verespataki arany nagyon fontos erőforrás, ezért ilyen vagy olyan formában ki kell termelni. „A
kérdés az, hogy a jelenleg javasolt (ciántechnológiás – szerk. megj.) módszer megfelelő-e Románia
számára a törvények és a fenntartható fejlődés szempontjából. Erre a kérdésre keressük a választ”



– fogalmazott a környezetvédelmi miniszter.
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